
Protokół nr 7/2024 
z posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju 

Rady Gminy Bojszowy 
z dnia 12.12.2024r. 

Porządek posiedzenia 
 

1. Otwarcie, powitanie przybyłych i przyjęcie porządku posiedzenia.  
2. Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy Bojszowy,  

w tym w sprawie: 

• przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Bojszowy na lata 2024-2030” 

• przyjęcia „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe 
dla Gminy Bojszowy do 2034r.; 

• zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej;  

• zmiany budżetu gminy na 2024 rok.  

• przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

• przyjęcia budżetu gminy na 2025 rok 
3. Analiza stawek za usługi dodatkowe w zakresie odbierania odpadów komunalnych. 
4. Sprawy bieżące. 
5. Zakończenie posiedzenia 

Obecni na posiedzeniu 

1. Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, obecnych siedmiu członków 

zgodnie z listą obecności (nieobecni: Pan Marcin Duży) 

2. Wójt Gminy Bojszowy – Pan Adam Duczmal 

3. Skarbnik Gminy Bojszowy – Pani Grażyna Czarnynoga 

4. Przewodniczący Rady Gminy Bojszowy - Pan Grzegorz Kotas 

5. Goście: Pan Radny Marek Socha 

 Przebieg posiedzenia 

Ad.1  

Posiedzenie Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju rozpoczęło się o godz. 16.00  
w Sali Narad Urzędu Gminy Bojszowy. Posiedzenie Komisji rozpoczął Przewodniczący Leon 
Drobiczek powitaniem Radnych - Członków Komisji oraz zaproszonych gości. 
Przewodniczący Komisji przedstawił obecnym planowany porządek obrad,  
który został przyjęty jednogłośnie przez siedmiu członków Komisji Budżetu, Gospodarki  
i Rozwoju. 

Ad.2 

 Przewodniczący Komisji poinformował, że projekty uchwał przyjęcia „Planu 
Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Bojszowy na lata 2024-2030” oraz przyjęcia „Założeń 
do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Bojszowy do 
2034r. były już omawiane na ostatnich komisjach, a dodatkowo były przekazane dodatkowe 
materiały na skrzynki pocztowe członkom komisji.   

W związku z tym nie wywiązała się ponowna dyskusja na ich temat, przez co 
Przewodniczący zarządził głosowanie nad zaopiniowaniem tych dwóch projektów uchwał. 
Oba projekty uchwał uzyskały poparcie, bez poprawek, siedmioma głosami za. 

Następnie Przewodniczący Komisji przekazał głos Pani Skarbnik Gminy Bojszowy 
Grażynie Czarnynodze w celu zreferowania projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej oraz zmiany budżetu gminy na 2024 rok. Pani Skarbnik referując 



projekty uchwał poinformowała radnych o autopoprawkach, które będą wprowadzone do 
tych projektów w związku z podpisanymi umowami, które miały miejsce w tym tygodniu.  
W projekcie uchwały budżetowej dokonuje się następujących zmian: 

1. Zwiększenie planu dochodów bieżących w:  
1) dziale 756 w kwocie 1.871.061,24 zł tytułem:  

a) wpływy z podatku dochodowego od osób fizycznych w wysokości 
1.555.038,00 zł;  

b) wpływy z podatku od nieruchomości w wysokości 180.499,84 zł;  
c) wpływy z podatku rolnego w wysokości 26.754,40 zł;  
d) wpływy z podatku leśnego w wysokości 13.769,00 zł;  
e) wpływy z podatku od spadków i darowizn w wysokości 83.000,00 zł;  
f) wpływy z odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu podatków i opłat w 

wysokości 12.000,00 zł;  
2) dziale 758 w kwocie 11.770,82 zł z tyt. wpływy z pozostałych odsetek.  
3) dziale 900 w kwocie 9.462,84 zł tytułem:  

a) środki otrzymane z WFOŚiGW K-ce w wysokości 7.404,00 zł;  
b) wpływy z różnych opłat w wysokości 2.058,84 zł.  

2. Zmniejszenie planu dochodów bieżących w:  
1) dziale 600 w kwocie 185.885,79 zł tytułem zmniejszenia przyznanego 

dofinansowania otrzymanego z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na 
zrealizowane zadania pn.: "Remont ul. Żwirowej w Bojszowach" oraz "Remont ul. 
Gwarnej w Bojszowach"  

2) dziale 756 w kwocie 43.327,40 zł tytułem:  
a) wpływy z podatku od środków transportowych w wysokości 12.000,00 zł;  
b) wpływy z opłaty eksploatacyjnej w wysokości 31.327,40 zł.  

3) dziale 750 w kwocie 63.205,62 zł tytułem środków otrzymanych z budżetu UE jako 
dofinansowanie „Cyberbezpieczny Samorząd" dla zadania "Cyberbezpieczne 
Bojszowy";  

4) dziale 900 w kwocie 16.023,87 zł tytułem środków otrzymanych z budżetu UE jako 
dofinansowanie programu LIFE. "Śląskie przywracamy błękit".  

3. Zmniejszenie planu dochodów majątkowych w:  
1) dziale 750 w kwocie 48.256,01 zł tytułem:  

a) środków w wysokości 43.240,01 zł pochodzących z budżetu UE jako 
dofinansowanie zadania pn. „Cyberbezpieczny Samorząd" dla zadania 
"Cyberbezpieczne Bojszowy";  

b) środków w wysokości 5.016,00 zł pochodzących z budżetu GZM jako 
dofinansowanie w ramach Funduszu Odporności dla zadania pn. „Migracja i 
podniesienie wersji systemu Ksat2000i".  

2) dziale 801 w kwocie 14.006,00 zł tytułem środków pochodzących z budżetu GZM 
jako dofinansowanie w ramach Funduszu Odporności dla zadania pn. 
"Przebudowa budynku Szkoły Podstawowej w Międzyrzeczu w zakresie zaplecza 
kuchennego".  

4. Zwiększenie w planie dochodów i wydatków bieżących w dziale 855, rozdział 85504 o 
kwotę 29.784,12 zł w zw. z przyznaniem gminie środków na dofinansowanie dodatków 
do wynagrodzenia dla asystentów rodziny w ramach rządowego programu "Asystent 
Rodziny w 2024 r.".  

5. Zmniejszenie przychodów z tyt. przychody ze sprzedaży innych papierów 
wartościowych w kwocie 1.555.038,00 zł.  

6. Zwiększenie planu wydatków bieżących w dziale 801, rozdział 80101, 80103, 80107, 
80150 w kwocie 172.117,92 zł na pokrycie wydatków związanych z wynagrodzeniem 
pracowników Gminnej Szkoły Podstawowej w Świerczyńcu oraz Szkoły Podstawowej w 
Bojszowach;  



7. wydatki w wysokości 16.812,92 zł zostaną pokryte jako zmniejszenie rozchodów z tyt. 
przelewy na rachunki lokat. 

8. Zmniejszenie planu wydatków bieżących w:  
1) dziale 010, rozdział 01044 w kwocie 15.000,00 zł  
2) dziale 600, rozdział 60016 w kwocie 39.730,79 zł  
3) dziale 710, rozdział 71004 k kwocie 46.000,00 zł  

9. Zmniejszenie planu wydatków majątkowych w:  
1) dziale 010, rozdział 601044 w kwocie 16.000,00 zł - brak realizacja zadania pn. 

„Opracowanie wniosku aplikacyjnego do dofinansowania modernizacji 
oczyszczalni ścieków w Bojszowach"  

2) dziale 600, rozdział 60016 w kwocie 65.000,00 zł - oszczędności na zadaniu pn. 
"Wykup gruntów ul. Kręta i Kasztanowa"  

3) dziale 801, rozdział 80101w kwocie 14.006,00 zł - oszczędności na zadaniu pn. 
"Przebudowa budynku Szkoły Podstawowej w Międzyrzeczu w zakresie zaplecza 
kuchennego"  

10. Zwiększenie planu wydatków majątkowych w kwocie 6.984,00 zł w dziale 750, rozdział 
75023 dla zadania Modernizacja informatyczna pn. „Migracja i podniesienie wersji 
systemu Ksat2000i". 

W trakcie referowania projektów uchwał wywiązała się dyskusja nad tymi projektami (w 
dyskusji wzięli udział: Radny Łukasz Mrzyk, Radny Leon Drobiczek, Radny Andrzej Rokowski), 
a na zadawane pytania na bieżąco odpowiedzi udzielała Pani Skarbnik Gminy Bojszowy oraz 
Pan Wójt Gminy Bojszowy.  

Projekty uchwał stanowią integralny załącznik do niniejszego protokołu.  
Po przedstawieniu projektów i zakończeniu dyskusji nad nimi, Przewodniczący Komisji 
zarządził głosowanie nad zaopiniowaniem obu projektów uchwał. Komisja przyjęła oba 
projekty bez poprawek, jednogłośnie, siedmioma głosami za.  

 Następnie Przewodniczący ponownie oddał głos Pani Skarbnik celem omówienia 
projektu uchwały przyjęcia budżetu gminy na 2025 rok oraz przyjęcia wieloletniej prognozy 
finansowej. Na wstępie Pani Skarbnik odczytała dwie uchwały Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Katowicach: Uchwała Nr 4200.I.195.2024 z dnia 25.11.2024r. dotycząca 
wyrażenia pozytywnej opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Bojszowy projekcie uchwały 
budżetowej na 2025 rok oraz Uchwała Nr 4200.I.196.2024 dotycząca wyrażenia  pozytywnej 
opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Bojszowy projekcie uchwały  
w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.  

Kolejno Pani Skarbnik wraz z Panem Wójtem przedstawili bardzo szczegółowo planowane 
projekty uchwał wg następującej kolejności: przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej, 
przyjęcia budżetu na rok 2025. W trakcie referowania tych projektów uchwał radni zadawali 
pytania i na bieżąco uzyskiwali konkretne odpowiedzi. W trakcie dyskusji zabrali głos: 
Przewodniczący Rady Gminy Bojszowy Grzegorz Kotas, Radny Marek Socha, Radny Leon 
Drobiczek, Radny Andrzej Rokowski, Radny Krzysztof Kuczowicz, Radny Łukasz Mrzyk, Radna 
Urszula Blacha, Radny Janusz Wawrzyczek.  

Podczas omawiania projektu uchwały budżetowej Radni mieli możliwość składania wniosków 
o zmiany w proponowanej uchwale. Zmiany do budżetu zaproponował Przewodniczący Rady 
Gminy Grzegorz Kotas, Radny Leon Drobiczek, Radny Andrzej Rokowski, Radny Janusz 
Wawrzyczek oraz Radny Łukasz Mrzyk.  

Przed głosowaniem nad zaopiniowaniem projektu budżetu na 2025 rok, Przewodniczący 
zarządził głosowanie nad proponowanymi zmianami przez poszczególnych Radnych. 



Po przedstawieniu projektów i zakończeniu nad nimi dyskusji, Przewodniczący zarządził 
głosowanie nad ich zaopiniowaniem. 

Projekt uchwały przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej został przyjęty jednogłośnie 
siedmioma głosami za, z poprawkami. 

Projekt uchwały przyjęcia budżetu gminy na 2025 rok został przyjęty jednogłośnie, 
siedmioma głosami za, z poprawkami.  

Na tym punkt drugi wyczerpał się. 

Ad.3 

 Przewodniczący Komisji oddał głos Panu Wójtowi Gminy Bojszowy celem 
przedstawienia analizy stawek za usługi dodatkowe w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych. Według przeprowadzonej analizy Wójt poinformował, że w związku  
z przeprowadzonym przetargiem nie ma sensu zmiany tych stawek dla mieszkańców,  
ze względu na zbyt małą różnicę cenową między rokiem obecnym, a przyszłym. Członkowie 
komisji zaakceptowali propozycję Wójta Gminy Bojszowy, w związku z czym w 2025 roku 
zostanie przygotowana uchwała w identycznym kształcie jak w roku obecnym. 

Ad.4 

  W sprawach bieżących głos zabrał Radny Andrzej Rokowski w sprawie dokończenia 
oświetlenia na ulicy Myśliwskiej oraz prześwietlenia drzew na placu zabaw, aby nie dotykały 
linii energetycznych, a także w sprawie zabezpieczenia środków na koncepcję rozbudowy 
strażnicy OSP Bojszowy. 

 Następnie głos zabrał Radny Krzysztof Kuczowicz w sprawie zabezpieczenia środków 
na koncepcję rozbudowy strażnicy OSP Bojszowy.  

 Kolejno głos zabrał Radny Łukasz Mrzyk celem odpowiedzi na sprawę bieżącą 
dotyczącą zabezpieczenia środków na koncepcję rozbudowy strażnicy OSP Bojszowy. 

 Na zadane pytania odpowiedzi udzielał Wójt Gminy Bojszowy Adam Duczmal.   

Ad.5 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju Gminy Leon Drobiczek 
podziękował wszystkim za przybycie oraz zakończył posiedzenie komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, 
Gospodarki i Rozwoju 

 
Leon Drobiczek 

Protokołował : Wiceprzewodniczący 
Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju 
Łukasz Mrzyk 

Bojszowy, dnia 12.12.2024 r. 

 


